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Z p r a v o d a j   O b e c n í h o   ú ř a d u   S e m e c h n i c e

Vážené spoluobčanky, vážení 

spoluobčané, příznivci Semechňá-

ku,

V druhé polovině prosince jsme 

se mohli setkat v místní kapli na krás-

ném koncertě Vivo Canto. Zavítali k 

nám z Opočna 4 mladí nadšenci, 

kterým je zpěv tak blízký, že navození 

vánoční atmosféry přišlo zcela sa-

mo. Dominika Šedivá, Tereza Franc 

Bónová, Tomáš Slánský a Alžběta 

Yaghobová, to jsou právě ti vystupují-

cí. V rámci podvečera se nám před-

stavily také semechnické slečny, 

Lucie Frýdová a Adéla Piskorová, což 

byla jednoznačně třešnička na dor-

tu, protože jsou obě velmi nadané a 

talentované zpěvačky. Držím jim 

pěsti v další pěvecké kariéře. 

letošní zima nám moc velké sně-

hové nadílky nepřinesla, jaro se 

nejen u nás v obci probouzí v celé své 

síle. Poslední vydání Semechňáku 

proběhlo před Vánoci, čtvrtletí zase 

uteklo jako voda. Proto mi dovolte 

zmínit významnější akce a informa-

ce, které nás posledními třemi měsí-

ci provázely. 
Tříkrálová sbírka už tradičně pro-

běhla začátkem ledna, děkuji za 

Vaše finanční příspěvky a dobroty 

pro děti. Následovala výroční valná 

hromada SDH Semechnice, kde byl 

zhodnocen loňský rok. Spolupráce 

obce a SDH je na velmi slušné úrov-

ni, potvrdili jsme si, že v ní budeme 

Silvestrovský pochod měl letos 

krásnou účast turistů, více jak 50 

příznivců vyrazilo společným kro-

kem ze hřiště. Počasí před výšlapem 

bylo dosti deštivé, ale poslední den v 

roce nám přálo a deštík dorazil až na 

závěr. Krásná, zhruba 12 kilometrová 

trasa přes opočenskou oboru, nás 

zavedla zpět na místní hřiště, kde 

jsme si pochutnali na sjednaném 

obědě. 

Začátkem měsíce ledna nás 

potkala ta pravá zima s poctivými 

mrazy.  A tak se členové TJ Sokol 

Semechnice aktivně pustili do stří-

kání a úpravy ledové plochy na hřišti. 

Doufám, že Ti, kterým zdraví dovolilo, 

využili možnosti si na zdejším hřišti 

zabruslit, zahrát si hokej, nebo se jen 

tak sklouznout. Led byl díky dobro-

volníkům opravdu v dobré kondici, 

což dokazovalo i množství lidí, kteří 

nazuli brusle. Díky za čas, který jste 

výrobě a údržbě ledu věnovali. 

S E M E C H Ň Á K

Pohled z Římanského kopce 

na opočenský zámek
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pokračování z úvodní strany

pokračovat. Rovněž jsem se ráda 

zúčastnila výroční valné hromady 

okrsku č.11 Trnovsko, které proběhlo 

v hasičské zbrojnici v Trnově. Zde 

jsme projednali účast referenta pre-

vence okrsku P. Žabokrckého na 

setkání seniorek v Semechnicích a 

dále účast našeho SDH na setkání v 

Telči, kde bude přehlídka historic-

kých praporů, a tedy i semechnické-

ho. Tímto se omlouvám myslivecké-

mu spolku Borky Trnov, jehož výroční 

schůzi jsem bohužel v letošním roce 

nenavštívila.

Únorový masopustní průvod v 

naší obci byl již tradičně hojně obsa-

zen pestrobarevnými maskami a 

hudebníky. Bylo velmi příjemné vidět 

zapojení se nových semechnických 

obyvatel do této akce. Těšíme se na 

další společné akce s Vámi, šlo Vám 

to skvěle! 

Po pracovní stránce obecního 

úřadu bych ráda uvedla pár aktivit, 

které jsou v běhu, či nás čekají. Aktiv-

ní spolupráce probíhá s Místní akční 

skupinou Pohoda venkova, kde jsme 

jako obec členy a kde se pravidelně 

účastním kontrolního výboru, jehož 

jsem členkou. Na základě podaných 

2 projektových záměrů je prostřed-

nictvím MAS Pohoda venkova přislí-

bena dotace 3,8 mil. Kč na veřejný 

prostor na Římanském kopci a dále 

dotace ve výši 123,5 tis. Kč pro SDH 

na pořízení osvětlovací soupravy 

(elektrocentrála + přenosný osvětlo-

vací balón, nehořlavý, reflexní). Na 

obecní účet jsme po řádné kolaudaci 

a zpracovaném vyúčtování obdrželi 

dotaci ve výši 900 tis. Kč na prodlou-

žení kanalizace za Římanským kop-

cem s napojením na čistírnu odpad-

ních vod. Průběžně také není opomí-

jeno nutné vzdělávání, v prvním 

čtvrtletí letošního roku např. od 

Ministerstva financí, setkání staros-

tů Královéhradeckého kraje v Aldisu, 

školení na legalizaci a vidimaci. Dále 

seminář k vyhlídkám ohledně zálo-

hování PET lahví a plechovek a účast 

na dalších vzdělávacích akcí pro-

střednictvím online seminářů.

Závěrem mi dovolte Vám popřát 

krásné jarní dny a pohodové veliko-

noční svátky. Ať sluníčko a dobrá 

nálada pomůže k načerpání sil a 

upevnění vzájemných vztahů. Budu 

se těšit na příjemná setkávání s 

Vámi. A ještě si dovolím připome-

nout termín Srazu rodáků a přátel 

obce. Ten se 

u s k u t e č n í  v 

s o b o t u  1 5 . 

června 2024. 

Vy, Vaše rodi-

ny, přátelé a 

z n á m í  j s t e 

vřele zváni a 

vítáni.

Z investic se bude aktuálně rozbí-

hat rekonstrukce místních komuni-

kací, kde proběhlo výběrové řízení na 

dodavatele stavby. Z 8 obdržených 

cenových nabídek byla vybrána 

firma KONKRET CZ, Vamberk. Pro-

jekční práce na chodníku od nádrže k 

čp. 1 by měly být dokončeny do 

30.06.2024, poté bude probíhat inže-

nýrská činnost spojená s vydáním 

stavebního povolení. Realizace chod-

níku samotného jistě bude až v r. 

2025 s ohledem na nutná vyjádření, 

lhůty, povolení, výběrové řízení na 

dodavatele apod. Technického pra-

covníka v obci se podařilo zajistit 

prostřednictvím uzavření smlouvy s 

firmou STEVA spol. s r. o. a práce 

provádí p. Čermák. Žádost o dotaci 

jsem podala pro SDH Semechnice, 

jedná se o prostředky z Královéhra-

deckého kraje (školení 2 osob na 

práci s motorovou pilou, pořízení 

motorové pily). Další podanou 

žádostí je individuální žádost rovněž 

z Královéhradeckého kraje na pod-

poru Srazu rodáků a přátel obce. Z 

Programu obnovy venkova jsem dále 

požádala o dotaci na rekonstrukci 

autobusové zastávky u hasičárny.  V 

přípravě či v běhu je opravdu hodně 

akcí. Máte-li zájem se o všech obec-

ních aktivitách a projektech dozvě-

dět více, jsem Vám pravidelně k dis-

pozici na obecním úřadě, kde Vám 

informace ráda poskytnu či vysvět-

lím. 

Došlo k aktualizaci plánu společ-

ných zařízení v rámci prováděných 

komplexních pozemkových úprav 

Státním pozemkovým úřadem, které 

projednal sbor zástupců v místní 

hospodě a které rovněž odsouhlasily 

dotčené orgány státní správy při MěÚ 

Dobruška. Pozemkové úpravy by dle 

odhadu mohly být ve finále, tj. zapsá-

ny na katastru nemovitostí, začát-

kem roku 2025.

Z veřejného zasedání 

zastupitelstva obce ze dne 

12. 12. 2023

ź Usnesení č. 2 - pořízení změny územního plánu zkrá-

ceným postupem týkající se změny využití pozemku 

parc. č. st. 198 zastavěná plocha a nádvoří a p. č. 

60/6 ostatní plocha, na smíšenou výstavbu.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

Přítomno 8 z celkem 9 členů zastupitelstva.

Zastupitelstvo obce Semechnice

ź Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

Dorazila 9. členka zastupitelstva, počet hlasujících 

navýšen na 9.

ź Usnesení č. 4 - předložený návrh rozpočtu obce 

Semechnice na rok 2024 se schodkem ve výši 4 447 

951 Kč s tím, že bude financován z úspor let minu-

lých.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 1 (Suk)

I. SCHVALUJE

Michaela Vaňková, starostka



ź Usnesení č. 10 - uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o 

poskytování služeb č. 7491000048 se společností 

ODPADY s. r. o., Průběžná 1940/3, 500 09 Hradec 

Králové, IČ: 25279246.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 6 - uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o 

pronájmu obecního sportovního klubu v Semechni-

cích s nájemcem BM-RK s. r. o., IČ: 04184882, Praha 

1 a stanovila výši nájmu1 Kč/měsíc, a to s dobou 

platnosti od 1.1.2024 do 31.12.2024.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 9 - uzavření dodatku ke smlouvě č. 

952704 se společností Marius Pedersen a. s., Prů-

běžná 1940/3, 500 09 Hradec Králové, IČ: 42194920.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

II. BERE NA VĚDOMÍ

ź Usnesení z minulého jednání zastupitelstva, bez 

připomínek.

ź Usnesení č. 8 - poskytnutí účelové dotace SDH 

Semechnice, IČ: 67439136 ve výši 50 000 Kč a uza-

vření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z 

rozpočtu obce.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Rozpočtové opatření č.9.

ź Usnesení č. 3 - žádost o narovnání hranic pozemků 

p. č. 51 a p. č. 98 a pověřuje starostku zveřejněním 

záměru prodeje dle geodetického zaměření.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 7 - poskytnutí účelové dotace TJ Sokol 

Semechnice, z. s., IČ: 48616036 ve výši 200 000 Kč a 

uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 

z rozpočtu obce.

Výsledek: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 3 (Sobotková, 

Sobotka, Suk)

V Semechnicích 20.12.2023

ź Usnesení č. 5 - Plán údržby vodovodu na r. 2024, 

zpracovaný a předložený provozovatelem vodohos-

podářské infrastruktury, společností AQUA SERVIS, 

a. s., IČ: 60914076, Rychnov nad Kněžnou, na zákla-

dě smlouvy o provozování vodohospodářské 

infrastruktury uzavřené dne 17.12.2021.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0
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Z veřejného zasedání 

zastupitelstva obce ze dne 

19. 02. 2024

Přítomno 9 z celkem 9 členů zastupitelstva.

Zastupitelstvo obce Semechcnice

I. SCHVALUJE

ź Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 6 - pana Tomáše Suka přípravou dotaz-

níkového šetření pro zřízení prodejny v čp. 94.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 1 (Suk)

ź Usnesení č. 8 - pořadí nabídek v rámci veřejné zakáz-

ky „Rekonstrukce místních komunikací“ a pověřuje 

starostku podpisem smlouvy o dílo s vybraným doda-

vatelem KONKRET CZ, spol. s r. o., se sídlem Smeta-

novo nábřeží 304, 517 54 Vamberk, IČ: 25942352 a 

jeho nabídkovou cenou ve výši 2 699 893,64 Kč bez 

DPH.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

III. BERE NA VĚDOMÍ (usnesení bez hlasování)

ź Usnesení č. 3 - aktualizaci plánu společných zařízení 

č. 1 v rámci komplexních pozemkových úprav 

Semechnice.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
II. POVĚŘUJE

ź Usnesení č. 7 - a stanovuje jako obřadní místo pro 

oddávání v Semechnicích prostor kaple Panny Marie 

Bolestné a jejího blízkého okolí.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 4 prodej nově odměřeného pozemku p. - 

č. 1050/33 (ostatní plocha, jiná plocha) dle geomet-

rického plánu č. 458-163/2023 o výměře 108 m2 z 

obecního pozemku p. č. 1050/2 (ostatní plocha, 

ostatní komunikace) za cenu 50 Kč/1 m2, celkem 

tedy za částku 5 400 Kč a pověřuje starostku podpi-

sem kupní smlouvy.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 5 poskytnutí finančního daru na provoz - 

rybářského kroužku mládeže pro rok 2024 Českému 

rybářskému svazu, z. s., místní organizace Opočno 

ve výši 2 000 Kč.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 1 (Černík) Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 2 - uzavření smlouvy o zřízení věcného 

břemene – služebnosti č. IV-12-2025180/VB/01 a 

zřízení věcného břemene za uložení kabelového 

vedení nn v pozemku p. č. 1050/1 za jednorázovou 

náhradu ve výši 8 640 Kč bez DPH.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení z minulého jednání zastupitelstva, bez 

připomínek.



ź Že výkon stavebního dozoru v rámci stavby 

„Rekonstrukce místních komunikací“ bude

ź provádět Ing. Jiří Dušek, Zbuzany 1062, 516 01 Rych-

nov nad Kněžnou, IČ: 45536929.

ź Rozpočtové opatření č. 10 a 11/2023.

V Semechnicích 29.02.2024
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Poděkování seniorkám

SO
06.04.

SO
06.04.

ÚT
30.04.

SO
04.05.

SO
11.05.

SO
18.05.

PÁ
21.06.

SO
22.06.

PÁ
05.07.

SO
31.08.

SO
31.08.

PO
02.09.

PO
02.09.

Kulturní a sportovní kalendář do podzimu 2024

Změna termínů vyhrazena, o dalších akcích budete průběžně informováni nebo budou upřesněny.

SO
15.06.

SO
21.09.

Ukliďme Česko
od

09:00

Sběr šatstva na úřadě

Čarodějnice
od

18:00

Pochod kolem Semechnic
od

14:00

Okrsková hasičská soutěž
od

14:00

Pohádkové čtení na hřišti
od

16:00

Sraz rodáků
od

10:00

Noční nohejbal
od

18:00

Dětský den
od

14:00

Letní Silvestr se skupinou SONG

Nohejbalový turnaj o putovní

pohár GRAND PRIX Semechnice
od

09:00

POSVÍCENÍ - zábava Rocksorry
od

20:00

POSVÍCENÍ - mše svatá

s průvodem

od

09:00

POSVÍCENÍ - Zlatá hodinka

s Opočenkou
od

12:00

Podorlická hasičská liga
od

10:00

od

20:00

09:00
-

15:00

Ráda bych touto cestou poděkovala seniorkám, které mě opakovaně zvou na svá 

setkání. Je milé vidět, v jak hojném počtu se každý měsíc scházíte. Lednové setkání 

bylo v duchu prezentace fotek na velkoformátové televizi, které jsem si pro seniorky 

připravila. Jednalo se především o kulturní a sportovní akce, které se v průběhu loň-

ského roku v Semechnicích uskutečnily. Závěrem jsem seznámila s plány a investi-

cemi na letošní rok. Únorové setkání bylo o požární prevenci pro seniory, kde si pre-

zentaci připravil člen sboru dobrovolných hasičů, pan Žabokrcký  ze Záhornice. 

Děkuji paní Pikalové za pozvání, Vám všem děkuji za vlídná slova, která jsme spolu 

mohly vést.  Můžete mě však oslovit kdykoliv, jsem Vám k dispozici a ráda vysvětlím 

či upřesním jakákoliv témata, která Vás budou zajímat či Vás mohou trápit.
Michaela Vaňková, starostka
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09:00
-

15:00
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Vánoční koncert

Třetí adventní neděli se v kapli Panny Marie Bolestné konal tradičně 

vánoční koncert. Letos jsme mohli vyslechnout písně od mladých 

talentovaných zpěvá-

ků Vivo Canto pod 

vedením Petry Flígro-

vé. Spolu s nimi vy-

stoupily i dvě mladé 

semechnické slečny, 

Adélka Piskorová a 

L u c k a  F r ý d o v á ,  o 

jejichž talentu se rov-

něž nedá pochybovat, protože se jim koncert velmi vydařil. Kaplička a 

její skvělá akustika byla hojně zaplněna a posluchači se mohli zahřát 

svařákem či čajem.

Tradiční akce v Semechnicích

Fotky ze všech akcí průběžně umísťujeme na face-

book obce https://www.facebook.com/obecse-

mechnice/ htt-nebo na webové stránky obce 

ps://www.semechnice.cz/fotogalerie/.

Dětský karneval

První březnovou sobotu mohly děti zavítat na kar-

neval do místního sportovního klubu. Dětí se 

sešlo 35 a zodpovědně plnily připravené hry a úko-

ly. Program byl doplněn o tanečky a děti na závěr 

obdrželi od obecního úřadu dárkové tašky s různý-

mi odměnami. Přejeme Vám krásné nejlépe pro-

sluněné jaro, veselé Velikonoce a na brzkou vidě-

nou na dalších akcích, které pro Vás připravuje-

me.

Masopust

V sobotu 3. 2. již po patnácté do ulic naší vesničky vyrazil masopustní 

průvod pod vedením laufra v počtu více než 30 masek a 12 muzikantů. 

Letošní rok se stal osudným pro medvěda. Soudce se rozhodl ztrestat 

ho za jeho provinění a neposlušné chování. Měl však štěstí, že byl 

masopustní rej, tak 

byl vysvobozen a dok-

torem řádně vyléčen. 

Ve vesnici bylo zkrát-

ka veselo. Tančilo se, 

zpívalo a hodovalo. 

Moc všem děkujeme za výborné občerstvení, které pro náš průvod 

vždy nachystáte a že nás rádi přivítáte. Článek a reportáž z našeho 

průvodu zaznamenal Rychnovský deník: https://rychnovsky.deni-

k.cz/zpravy_region/na-semechnickem-masopustu-letos-odsoudili-

medveda-hned-nekolikrat.html.

Za kulturní komisi Michaela Alimová
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Vybrané peníze ze sbírky jsou používány na sociální služ-

bu Osobní asistence, na další pomůcky do charitní půjčovny 

a na přímou pomoc lidem v tísni. 

Semechnicemi v sobotu 06.01.2024 prošly tři skupinky 

dětí se svými zpěvy.  Štěstí, zdraví, dlouhá léta vinšovali Vám 

a přáním napsaným nad dveře K+M+B+ 2024 vyznačili „Bůh 

chraň tento dům, žehnej tomuto domu“. Děkujeme za boha-

té finanční příspěvky, které dosáhly v naší obci a jejích míst-

ních částech celkové částky 22 457 Kč. Tato částka byla 

dosud nejvyšší v historii Tříkrálové sbírky v Semechnicích a 

byla předána Farní charitě v Dobrušce. Poděkování Vám 

rovněž patří za dobroty pro Kašpara, Melichara a Baltazara, 

kterými v letošním roce byla Lucie Frýdová a Eliška Čermá-

ková ze Semechnic, doplnila je Natálie Lunková z Opočna a 

jejich vedoucí skupinky Michaela Vaňková.  Druhou skupin-

kou se svým vedoucím a rovněž tatínkem byla děvčata Gri-

mova ze Zádolí a třetí skupinka byly mladé slečny z Opočna, 

které měly na starosti 3 zpívající dětičky.  

Jelikož vím, že ne do všech domků a bytů koledníci dorazi-

li, přijměte moji omluvu. V příštím roce se pokusíme zajistit, 

aby skupinky dorazily i k Vám. Možný příspěvek je však 

možné zrealizovat celoročně online.

Díky za Vaši účast a finanční příspěvky.

Michaela Vaňková, starostka

Výtěžek z Tříkrálové sbírky

Nabídka vývozů septiků, jímek a domovních ČOV

Vývoz bude zajišťovat firma HaKaCUC s. r. o. a bude Vám 

vystaveno potvrzení o vývozu a likvidaci splaškových vod. 

Cena vývozu je stanovena na 700 Kč/m3.

Vážení spoluobčané, obecní úřad ve spolupráci s osobou 

oprávněnou k převzetí odpadu zajistí v naší obci hromadný 

vývoz odpadních vod z vašich septiků, jímek a domovních 

ČOV. Vývoz bude zajištěn pravděpodobně v průběhu měsíce 

května, dle zájmu občanů. O konkrétním termínu budete včas 

informováni.

V případě zájmu o vývoz se prosím nahlaste osobně na 

obecním úřadě, případně na tel. č. 494 668 241 či emailu 

semechnice@semechnice.cz. 

On-line celoročně

na účet číslo: 66008822/0800

variabilní symbol: 777955024

Eva Tláskalová, účetní obce
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Důsledným tříděním se snižuje množství směsné-

ho odpadu!

V naší obci máme řadu možností, jak odpad správně 

třídit. Je rozmístěno dostatek barevných nádob na třídě-

ný odpad. ZELENÝ na sklo, MODRÝ na karton a papír, 

ŽLUTÝ na plasty, nápojový karton, na kov jsou umístěny 

kontejnery za budovou bývalé školy, drobné elektro může-

te odložit na chodbě obecního úřadu, kontejner na textil 

je umístěn u pomníku nebo nepoškozený textil můžete v 

rámci charitativní akce odevzdat v sobotu 6. 4. 2024 v 

zasedací místnosti obecního úřadu. Vážím si těch, co v 

obci třídí a zkouším znovu vyzvat k třídění ty, kteří se třídě-

ním zatím moc nezabývají. Zároveň touto cestou připo-

mínám platbu poplatku ve výši 750 Kč/osobu/rok za 

vývoz komunálního odpadu. Od měsíce dubna nebude 

svozová společnost popelnice bez platných známek vyvá-

žet. 

PŘEMÝŠLEJTE.

BEZ VAŠÍ POMOCI TO NEZMĚNÍME.

Hnízda nejsou překladiště velkoobjemového odpadu!

Připomenu, že 2x za rok obec zajišťuje odvoz velkoob-

jemového a nebezpečného odpadu, využijte této mož-

nosti a neodkládejte odpad způsobem jak za pomníkem - 

viz foto.

Třiďme odpad

Medailonek pana Václava Vilikovského

V roce 1927 vydalo Umělecké nakladatelství Josef Zeibdrlich, Praha, velkou 

publikaci Album reprezentantů všech oborů veřejného života československé-

ho. Velkoformátovou knihu o 1202 stranách sestavil prof. František Sekanina. Z 

ní pan Josef Ježek z Dobrušky vybral osobnosti, které nějakým způsobem souvi-

sejí s naším regionem, tedy v zásadě s okresem Rychnov nad Kněžnou a Novo-

městskem. Text medailonku na úřad zaslal pan Ježek, za což mu patří díky. 

Medailonek pana Vilikovského narozeného v Semechnicích byl zachován (i co 

do pravopisné podoby). Možné nepřesnosti ovšem nejsou vyloučeny.

Medailonek pana VÁCLAVA VILIKOVSKÉHO Ing. Dr., nar. r. 1878 v 
Semechnicích

Řádný profesor vysoké školy zemědělského a lesního inženýrství, Praha.

Roku 1914 habilitoval se jako docent technologie škrobu na českém vyso-

kém učení technickém v Praze, r. 1919 byl jmenován řádným profesorem země-

dělské technologie na vysoké škole zemědělské v Brně a r. 1922 řádným profe-

sorem téhož předmětu na českém vysokém učení technickém v Praze. Je učite-

lem zbožíznalství pro vyšší školy obchodní, členem různých zkušebních komisí, Masarykovy Akademie Práce, zástup-

cem ministerstva zemědělství v kuratoriu Lihovarské školy a zástupcem vysoké školy v poradním sboru pro brambo-

rářské výzkumné ústavy v Německém Brodě atd.

Zemřel 12. 7. 1956 v Praze.

KDO BYL KDO z našeho regionu v Československé republice

Zpracoval: Josef Ježek, Dobruška

Václav Vilikovský
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Sběr šatstva

ź Peří, péřové přikrývky a polštáře

ź Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek)

Co sbíráme:

ź Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky

Diakonie Broumov ve spolupráci s obcí Semechnice orga-

nizuje sběr nepotřebného a nepoškozeného ošacení.

ź Letní a zimní oblečení  /dámské, pánské, dětské/

ź Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony, 

ź Obuv – veškerou nepoškozenou a svázanou do párů

06.04.2024 od 9:00 do 15:00

v zasedací místnosti obecního úřadu

Pomáhejte s námi!

Pohádkové čtení pro děti
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Každá obec, ať malá, nebo větší, by při plá-

nování a rozvoji dopravní infrastruktury měla 

věnovat zvláštní pozornost optimalizaci auto-

busových zastávek pro potřeby občanů a život-

ního prostředí. Zřízení autobusové zastávky na 

znamení je vnímáno jako aktivní přístup obce k 

organizaci veřejné dopravy. 

V minulém čísle jsme uvedli i princip zastá-

vek na znamení, a to, že autobusy zastavují 

pouze na vyžádání cestujícího, což zrychli prů-

běh cesty a zlepši celkový zážitek z cestování 

hromadnou dopravou. Jedním z hlavních bene-

fitů zastávky na znamení je přínos flexibility pro 

cestující, což je výhodné především v odleh-

lých nebo málo obydlených částech, nebo v 

částech, ve kterých tuto službu obec svým oby-

vatelům dosud nezajišťovala. Nespornou výho-

dou takové zastávky je časová úspora pro 

všechny cestující, eliminuje se zbytečné zasta-

vování na prázdných zastávkách, čímž se využi-

tí dopravních prostředků stává efektivnějším. 

Chceme Vás všechny touto cestu požádat o případ-

nou podporu našeho zastupitelstva v úmyslu realizovat 

uvedené zastávky na znamení v naší obci.

Jak jsme již rovněž psali, vytýčili jsme důvo-

dy, proč by bylo pro obec Semechnice zřízení 

autobusových zastávek na znamení přínosné.  

Nejpotřebnějším místem pro zřízení takové 

zastávky je úsek u požární nádrže ve směru na 

Trnov a z Trnova. Provedli jsme měření docház-

kových vzdáleností všech obyvatel Semechnic. 

Měřením bylo zjištěno, že někteří obyvatelé 

žijící v části obce směrem na obec Podbřezí 

mají nejbližší zastávku od svého bydliště vzdá-

lenou až 1170 m. Přitom průměrně, opět bylo 

zjištěno měřením, má každý občan Semechnic, 

který nežije v části obce směrem na Podbřezí, 

vzdálenost k nejbližší zastávce od bydliště vždy 

maximálně do 450 m. 

Náš záměr vybudovat uvedené zastávky podporuje i 

příprava na realizaci výstavby chodníků ve směru od čp 

21 po čp 1 (směr od křižovatky směrem k poslednímu 

domu v obci ve směru na Podchlumí), kterou má obec v 

plánu a rovněž tak instalace orientačního radaru (měřiče

rychlosti) který obec chce v jarních měsících tohoto roku 

instalovat před domem pí. Doubkové, tedy na vjezdu do 

obce ve směru od Trnova. 

Rádi bychom Vám tedy předložili návrh stu-

die, jak by mohly případně zastávky na znamení u požární 

nádrže ve směru na Trnov a z Trnova vypadat.

Dalším benefitem by měla být změna tvaru 

křižovatky ve směru na Trnov a Podchlumí, 

který umožní bezpečnější průjezd křižovatkou. 

Dále dojde k přirozenému snížení rychlosti vozi-

del v uvedené části ve směru na obec Podchlu-

mí.

Autobusová zastávka u požární nádrže

Směr z Trnova, varianta č.1

Směr z Trnova, varianta č.2

Směr do Trnova

Ing. Jiří Sobotka, Ing. Radka Sobotková a Ing. Tomáš Suk 
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Prodejna potravin

Dovolte nám tedy, abychom Vás 

trochu seznámili s nápadem jedno-

ho z Vás, občanů obce, který tako-

vouto prodejnu již viděl v provozu a 

vyzkoušel jí a natolik jej to zaujalo, 

že se o to s námi podělil. Obchod, 

který jsme si vzali 

za vzor je v cca 30 

km vzdálené obci 

podobné té naší. 

Tou obcí je Koldín, 

který se podobně 

jako naše obec 

nachází nedaleko 

města, v případě 

Koldína je to Cho-

ceň. Možná jste již 

něco o provozová-

ní tohoto nového 

t y p u  p r o d e j n y 

zaslechli, pokud 

ne, velmi rádi vás do chodu na 

následujících řádcích zasvětíme.

Obchod funguje jako samoob-

služný. Způsoby placení existují dva 

a  o b a j s o u z á ro v e ň v s t u p n í m 

„klíčem“ do obchodu. Buď lze pou-

žít předplacenou kartu, nebo tzv. 

bankovní identitu, kterou si naista-

lujete do svého mobilu jako aplika-

ci. Jedná se o kombinaci občanské-

ho průkazu a bankovní karty v mobi-

lu. Vzhledem k tomu, že v Koldíně 

zvládnou takto nakupovat i osmde-

sátníci, pevně věříme, že naši obča-

né všech věkových kategorií zvlád-

nou nákupy také.

přišli jsme s návrhem na znovuo-

tevření prodejny v naší malé obci. 

Vzhledem k tomu, že paní starostka 

se vyjádřila, že se s naším nápadem 

neztotožňuje, zůstala tedy aktivita 

na nás. Dohodli jsme se, že zpracu-

jeme dotazník, kterým oslovíme 

naše občany, zda jsou pro nebo 

proti znovuotevření prodejny, rádi 

bychom se řídili přáním většiny. 

Jednalo by se o samoobslužnou 

prodejnu COOP, kde by platili stejné 

ceny a slevy, jako v kterémkoliv 

jiném obchodě COOP.

Princip je jednoduchý. Mobil 

nebo předplacenou kartu (kterou v 

Koldíně nabijí na obecním úřadě) 

přiložíte na označené snímací místo 

u dveří. Na základě ověření karty 

nebo identity jste vpuštěni dovnitř. 

Provedete klasický nákup do košíku 

dle zvyklostí, jako např. v opočen-

ském Coopu u hřbitova. Poté přijde-

te k platebnímu místu - pokladně. 

Zde vyrovnáte nákup a postupně 

načítáte čárové kódy nebo výběrete 

druh zeleniny, ovoce či pečiva na 

obrazovce samoobslužné pokladny 

(viz fotka). Po přiložení platební 

karty dojde k odečtení částky z vaše-

ho účtu, znovupřiložením karty 

nebo mobilu ke čtecímu zařízení u 

východu z prodejny se Vám otevřou 

dveře a vy odcházíte (samozřejmě je 

obchod zevnitř vybaven klikou, 

takže i při výpadku elektřiny se 

dostanete bezpečně ven z prodej-

ny). Tento princip placení běžně 

f u n g u j e  n a  s a m o o b s l u ž n ý c h 

pokladnách ve větších obchodech 

Vážení spoluobčané,



Samozřejmě není možné, aby na 

všechno byl jednotný názor, ale urči-

tě neplatí ,  že co navrhne t zv. 

„opozice“,  je smeteno ze stolu, jak je 

často prezentováno. Veřejná jednání 

zastupitelstva bývají často vyostře-

na. Myslím si, že by občané nemuseli 

být tohoto svědky, ale zastupitelé by 

si to měli vyříkat předem. 

Dlouho jsem se rozmýšlela, jestli 

mám svůj příspěvek napsat, ale nako-

nec jsem si řekla, „proč ne“. Po pře-

čtení posledního „Semechňáku“, no 

a vlastně i těch minulých, jsem si 

uvědomila, že už ta politika přišla i k 

nám na malou obec, kde se skoro 

všichni známe. Nikdy mě nenapadlo, 

že někdo občany bude rozdělovat na 

modré a opoziční červené, staré a 

nové zastupitele. Nikdy jsme se nedě-

lili na hasiče, členy Sokola a zastupi-

tele, na ty z hořejšího nebo z dolejší-

ho konce, Kruhovky a Podchlumí. 

Snad jen, když se hrál na hřišti hokej 

nebo fotbal „hořejšáci proti dolejšá-

kům” a potom to společně zapili. 

Vždyť při všech pořádaných akcích 

se to všechno prolíná. Bývají to větši-

nou stejné tváře, které život v obci 

podporují a snaží se pro ostatní, aby 

jak se říká „obec žila“ a odměnou jim 

bývá pochvala od zúčastněných a 

úsměvy dětí. Někdo se zúčastní, 

někdo ne, každý podle sebe.    

Respektuji nově zvolené členy 

zastupitelstva, mají své návrhy, ale 

rozhodně si nemyslím, že se jim 

zastupitelstvo nevěnuje a neřeší je. 

Když si potom přečtu článek „Jak to 

vidí opozice“, tak si z toho občan, 

který nechodí na zasedání zastupi-

te l st va ,  m u s í  mysl e t ,  že  pa n í 

„uvolněná“ starostka se o nic nesta-

rá. Nic nezařídí a veškerou energii 

věnuje projektu na Římanském kop-

ci. Co však občanům už nikdo nesdě-

lí, že v souvislosti s dotací na vybudo-

vání technické infrastruktury pro 

výstavbu nových rodinných domů, 

bylo také nutností vybudování této 

odpočinkové zóny. Ta bude kryta z 

velké části dotací, o kterou se posta-

rala paní starostka. Nutno připome-

nout, že tuto akci, tento projekt zahá-

jilo již minulé zastupitelstvo a to nové 

na něj přirozeně navazuje.

Na zastupitelstvu paní starostka 

seznamuje zastupitele a občany s 

děním v obci, v jakém stavu jsou jed-

notlivé započaté akce, na jaká různá 

povolení nebo vyjádření se čeká, 

jaká jednání proběhla a co se chystá, 

o jaké dotace se žádá a bude žádat. 

Opravdu si nemyslím, že by se toto 

vše dalo zvládnout při zaměstnání, 

jak si někteří stále myslí a dávají to 

patřičně najevo.

Jsem bývalá, ta „stará“ zastupi-

telka, a na požádání se ráda účast-

ním a pomáhám se zajišťováním akcí 

v obci. Rozhodně však nechci a nikdy 

jsem nechtěla brát práci novým čle-

nům kulturní komise a už vůbec se 

nepletu do jejich organizace. Dříve 

byla každá pomoc vítána, ať už od 

ostatních zastupitelů nebo z řad 

občanů.

Na závěr bych se ještě chtěla zmí-

nit  o letošním „Masopustu“ a 

pochválit a poděkovat kulturní komi-

si. Opět nové, vtipné scénky, účast 

nových spoluobčanů jak v průvodu, 

tak na stanovištích. Myslím si, že je 

velmi důležité a vítané jejich zapojení 

do dění v obci.

Jak již bylo řečeno, chystáme se 

Vás oslovit s dotazníkem, ve kterém 

Vás požádáme o vyjádření, zda 

máme pokračovat s naší snahou o 

znovuotevření prodejny či nikoliv. 

Nejspíše by se jednalo o Vám známé 

místo prodejny, ALKA u Franců, kte-

rou jste po dlouhé roky k nákupům 

využívali.

Pro ty, kteří si v začátcích nebu-

dou věřit, bychom uspořádali škole-

ní s praktickou ukázkou nákupu, 

případně bychom v prvních dnech 

provozu na místě pomohli. Po 

samotném nákupu odcházíte domů 

v klidu dovařit nedělní oběd nebo se 

připravit na večerní návštěvu. Ptáte 

se, jak je možné, že si nakoupíte v 

neděli před obědem a kterýkoliv den 

včetně víkendu v podvečer nebo 

večer?  Protože otevírací doba pro-

dejny je 24 hodin 7 dní v týdnu.

Systém při vstupu do prodejny a 

poté na samotné pokladně dokáže 

rozlišit věk kupujícího a tím pádem 

zabránit prodeji alkoholu a cigaret 

nezletilým dětem. Celý prostor pro-

dejny je také monitorován kamero-

vým systémem proti případným 

nenechavcům a lapkům. 

(např. TESCO, BILLA, KAUFLAND 

atd.)

Děkujeme.

Prodejnu v obci Koldín jsme osob-

ně navštívili a využili k nákupu. Hovo-

řili jsme tam s několika občany 

obce, kteří v obchodě pravidelně 

nakupují, se starostou obce a účet-

ní obce. Všichni jsou rádi, že se do 

projektu pustili a prodejnu zřídili. I 

my bychom byli rádi, kdybychom 

našim občanům mohli dopřát kom-

fort stabilní obecní prodejny.

Abychom byli ke všem upřímní, 

není to zcela zdarma. Obec se musí 

na provozu prodejny podílet. Firma 

COOP dodá vybavení prodejny (mra-

zící pulty, regály atd.) a veškerý 

potravinový a drogistický sortiment. 

Obec musí zajistit místo, kde se 

obchod zřídí, hradit energie a oso-

bu, která bude zajišťovat chod pro-

dejny (doplňovat a cenit zboží a udr-

žovat čistotu v prodejně), což není 

malá částka. Je to o něco více, než je 

součet ročních příspěvků na SDH a 

Sokol dohromady. Částku nemáme 

zatím přesně zkalkulovanou, tudíž ji 

záměrně neuvádíme. Na druhou 

stranu, obec dostává 10 % z provize 

Vámi vynaložených peněz za nákup. Zastupitelé Ing. Radka Sobotková,

Ing. Jiří Sobotka a Ing. Tomáš Suk

Pohled na věc bývalou zastupitelkou

Miroslava Černíková,

bývalá zastupitelka
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Sbor dobrovolných hasičů

Po ukončení hasičské sezóny by 

se zdálo, že sbor nemá mnoho akti-

vit. Je tomu však naopak, i v zimním 

období máme své povinnosti. V pro-

sinci jsme zajistili mikulášskou 

nadílku, dvě party vyrazily do ulic, 

aby stihly obejít všechny hodné i zlo-

bivé děti. Celkem jsme rozdali 45 

balíčků našim malým spoluobčán-

kům ve věku od 2 do 10 let.  Navštívili 

jsme i nově nastěhované rodinky, a 

proto jsme rádi rodičům vysvětlovali, 

jak to tady chodí a na co se mají při-

pravit na příští rok. Všude jsme byli 

vítáni a hezky jsme si popovídali s 

nejmenšími. 

Po novém roce jsme měli výroční 

valnou hromadu. Zde byla účast o 

trochu vyšší než v minulých letech. V 

současné době má náš sbor 46 čle-

nů. Schůze se vydařila, shrnuli jsme 

si celý loňský rok a naplánovali si cíle 

pro ten letošní jak v rámci SDH, tak v 

rámci spolupráce s obcí. Tímto také 

děkuji za výborné pohoštění, které 

nám připravil pan hospodský. 

Zúčastnili jsme se okrskového 

hasičského plesu v Trnově, kde jsme 

byli spolupořadateli. Dodali jsme 

spoustu cen do tomboly a samotný 

večer jsme si náramně užili. Jen 

účast mohla být vyšší.

Přes zimu jsme také opravili terče, 

obrousili základnu a vyrobili stupně 

vítězů. 

Další činností bylo skácení vrby 

na hasičském hřišti, a to z důvodu 

bezpečnosti. Dřevo jsme přemístili 

za hasičskou zbrojnici, a tím máme 

připraveno na další topnou sezónu. 

Této akce se účastnilo 7 členů sboru, 

za což jim děkuji a zejména děkuji za 

práci provedenou p. Kaplanem a J. a 

L. Čepelovými.

Už se pomalu chystáme na úpra-

vu hasičského hřiště po zimě, vyrobit 

lepší lávku přes náhon a začít s pří-

pravami na trénování na letošní rok. 

Doufám, že se nám to povede letos 

lépe než vloni. 

Rád bych všechny pozval 11. květ-

na na místní hasičské hřiště, kde od 

14 hodin proběhne okrsková hasič-

ská soutěž. Zde budeme obhajovat 

loňské vítězství. Co se týče soutěže v 

Podorlické lize, letos je výjimečně 

naplánovaná až na 21. září, všichni 

jste rovněž na místní hřiště srdečně 

zváni.

David Valášek, velitel SDH

Od 01.09.2024 platí zákaz 

provozu kotlů I. a II. emisní 

třídy.

https://www.sfzp.cz/dotace-

a - p u j c k y / k o t l i k o v e -

dotace/zakladni-informace/

P r o  v í c e  i n f o r m a c í ,  j a k 

požádat o kotlíkovou dotaci 

naleznete na webu SFŽP ČR.

POZOR
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Ze sportu

Jako každý rok o 

Štědrém dni se i vloni 

uskutečnilo tradiční 

utkání starých gard 

m ez i  Op o č n e m  a 

Semechnicemi. V 

základní hrací době 

(hrány tři třetiny po 

15 minutách) se o 

vítězi nerozhodlo - 

4:4. V samostatných 

nájezdech pak byli 

šťastnější domácí 

Baroni, kteří tak zví-

tězili 5:4.

Václav Vaněk, předseda TJ Sokol

Závěr roku patřil tradičně Silvestrovskému pochodu, který 

s ohledem na vysoké teploty a dešťům, které předcházely, 

vedl po asfaltových cestách. V tomto ročníku se po 9. hodině 

ranní vyšláplo z místního hřiště, přes Kruhovku do obory na 

Záhornici, napříč značenou trasou do Opočna a po zatím 

uzavřené 2. etapě obchvatu k Jordánku. Tady nás už čekala i 

druhá skupinka, která s ohledem na psí doprovod musela 

zvolit jinou trasu. Společně jsme pak pokračovali na náměstí 

a přes Švamberk zpět do Semechnic na místní hřiště. Pochod 

jsme ukončili velmi dobrým obědem v místní hospodě. 

Posledního dne v roce se účastnilo více jak 50 pěších turistů.

Na počátku letošního roku jsme na místním sportovišti připra-

vili pro širokou veřejnost ledovou plochu. Několik nadšenců v čele 

se Zdeňkem Bendzo a Jirkou 

Rathouským se pravidelně 

střídalo na přípravě ledu, 

všem zapojeným patří díky za 

jejich pomoc, využívat plochu 

ke sportovním účelům se dalo 

téměř 14 dní. Poděkování patří 

i Michalu Moravcovi, který 

upravoval povrch naší rolbou.

Mužstvo mužů obhájilo prvenství v dalším ročníku Krčínské hoke-

jové ligy. Celkem jsme odehráli 14 zápasů, z toho 11 vyhráli, 2 remi-

zovali a prohráli až na nájezdy a 1 zápas prohráli. Získali jsme tak 35 

bodů a skóre 84:30. V posledním utkání sezóny jsme jednoznačně 

vyhráli s HC Bílý Újezd 7:2. Konečná tabulka soutěže: 1.TJ Sokol 

Semechnice, 2. HC Vlci Náchod, 3. HC Old boys, 4. SK Skalka, 5. HC 

Bílý Újezd, 6. HC Nahořany, 7. HC Škorpióni Rychnov, 8.HC Kačeři. 

Na první květnovou sobotu opět připravujeme pochod kolem 

Semechnic, který bude i v letošním roce podpořen dotací z progra-

mu „Sportuj s námi“. Všichni jste srdečně zváni.



Z historie budovy obecního úřadu

Kronikář pan Rathouský končí 

svůj zápis o Kampeličce slovy: 

„Domek Kampeličky společným 

úsilím všech vybudovaný bude v 

budoucnu vždy hlásati o ochotné a 

svorné spolupráci naší milé vesni-

ce.“ 

Na budově nynějšího Obecního 

úřadu býval kdysi nápis Kampelička. 

Kampeličky byly spořitelní a záložní 

spolky, které sloužily hlavně drob-

ným zemědělcům, neboť jim posky-

tovaly úvěr s nízkou úrokovou mírou. 

Tyto spolky byly pojmenovány podle 

iniciátora Františka Cyrila Kampelíka 

(1805–1872), českého lékaře a 

národního buditele, jehož heslem 

bylo „co jednomu nemožno, to všem 

dohromady snadno.“ 

Svépomocná vesnická záložna 

byla v naší obci založena 20. ledna 

1901. Hned na schůzi se přihlásilo 

35 členů. Starostou byl zvolen Karel 

Rathouský z čp. 90, náměstkem 

Karel Městecký a pokladníkem Fran-

t išek Hol anec.  Zpočátku byl a 

pokladna v hostinci u Rathouských, 

později ve škole. Pak si záložna 

p o s t a v i l a  s v ů j  v l a s t n í  d ů m -

Kampeličku.

Budova kampeličky – nynějšího 

Obecního úřadu - byla dokončena v 

roce 1927. Potřebný pozemek pro 

tuto stavbu darovala paní Františka 

Dvořáková, vdova po dvorním radovi 

a řediteli Zemského nalezince a 

porodnice a poslance říšské rady. 

Budova se vystavěla podle plánů 

zhotovených firmou Ing. Gold-

schmiedt a Hartman se sídlem v 

Náchodě. Stavbu prováděl zdejší 

rodák a stavitel Jan Pavlík z čp. 96. 

Náklady na stavbu činily 165 tisíc 

korun. Obec darovala na stavbu 

všechno potřebné dřevo, za což si 

vymínila užívání jedné místnosti jako 

obecní úřadovny. V září téhož roku 

proběhly obecní volby a po nich v 

listopadu ustavující schůze obecní-

ho zastupitelstva, na které byl zvolen 

starostou opět Josef Vaněk z čp. 44 

(poprvé byl zvolen v roce 1923), 

pokladníkem Adolf Cimr a zapisova-

telem Karel Rathouský. Tito pánové 

tedy jako první úřadovali v budově 

Kampeličky.

Kampelička zanikla v 60. letech a 

od té doby tato budova sloužila 

pouze Místnímu národnímu výboru, 

dnes Obecnímu úřadu, obecní 

knihovně a v poschodí je bytová jed-

notka.

Obecní knihovna

Marcela Peřinová, knihovnice

Milé čtenářky, milí čtenáři,

poprvé v novém roce se na Vás 

obracím na stránkách našeho zpra-

vodaje s pozvánkou do naší knihov-

ny. Přijďte si vybrat knihu ze souboru 

z opočenské knihovny. Jistě najdete 

nějakou dle svého gusta, výběr jistě 

není malý. Dále můžeme opět nabíd-

nout nově zakoupené tituly. Těšit se 

můžete na novotinu od Haliny 

Pawlowské s názvem Rande, ve které 

najdete několik kratších či delších 

povídek. Koupily jsme také knihu od 

Karin Lednické s názvem Životice, 

která  za zn a men ává  v y právěn í 

pamětníků a dokumentuje život ve 

vesnici, která byla za války součástí 

Říše a ve které se v roce 1944 odehrá-

la obrovská tragédie. Zapůjčit si dále 

můžete České podsvětí Josefa Klímy, 

který ve své nové knížce popisuje 

nejznámější zločiny z 90. let. No a 

nemůže chybět kniha od veleúspěš-

né autorky Jojo Moyesové s názvem 

Paříž pro jednoho a jiné povídky, 

která obsahuje 11 vtipných povídek o 

silných a sympatických ženách. Ten-

tokrát si na své přijdou i děti, pro 

které jsme objednaly tituly Rajčaťáci 

a Banáni a Tramvaj plnou strašidel. 

Přijďte si vybrat, budeme se na Vás 

těšit.

Závěrem bychom chtěly pozvat 

především naše nejmenší na Pohád-

kové čtení pro děti, které se uskuteč-

ní 18. 05. 2024 od 16:00 v prostorách 

na hřišti nad kabinami. Vyberte s 

dětmi jejich oblíbenou pohádkovou 

knížku a přijďte si užít pohádkové 

odpoledne. Drobné občerstvení 

bude zajištěno.
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Stanislava Tláskalová, kronikářka
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